
 

 

Forespørgsel fra socialdemokratiet til rådmanden for Sundhed og Omsorg. Den 17. juli 2025. 

 

I Aarhus Stiftstidende var der en artikel ved Henrik Ask med overskriften: ”Tilsyn slår alarm: 
Vold og trusler plager flere plejehjem i Aarhus.”(13.06.2025). Den artikel rejser en del 
spørgsmål, som vi ønsker besvaret, inden vi går ind i budgetforhandlingerne, da der er flere 
overraskende ting for os. For os at se, er det en meget alvorlig artikel, som rækker ud efter 
hurtig handling. 

a. Der er varslet påbud fra Arbejdstilsynet for tre plejehjem (Vestervang, Sifgården og 
Generationernes Hus). Vi ønsker opgjort sted for sted, hvornår de første tilfælde med 
pågældende udadreagerende borgere er registreret, samt hvilke handlinger dette har 
givet anledning til. 

b. Det er angivet, at der er 15 ”plejehjemsbeboere med problematisk udadreagerende 
adfærd.” Vi vil gerne vide, hvor mange plejehjem disse er fordelt på. 

c. Der bliver fortalt, at der er etableret et ”demens-rejsehold”. Vi vil gerne vide, hvornår 
det er etableret samt hvor mange gange, det har været sent ud. Endvidere ønsker vi at 
vide, hvor mange plejehjem, det har været sendt ud til. Har rejseholdet været sendt ud 
til de tre i artiklen beskrevne plejehjem)? Hvor mange medlemmer har rejseholdet? 

d. Det beskrives i artiklen, at kommunen fortsat arbejder på en særlig enhed til 
voldsomme plejehjemsbeboere.  Vi vil gerne orienteres helt konkret om de planer. 

e. Der står i artiklen, at man er ved at ”afklare, om der findes egnede plejehjemspladser i 
andre kommuner.” Vi vil gerne vide, hvordan det er kommet dertil, at vi i vores store 
kommune er nødt til at kigge efter pladser i andre kommuner. Hvad er baggrunden for 
den udvikling? 

f. Hvorfor har man bygget nye Skovvang, det nye demensplejehjem, på sådan en måde, 
at ”de stærkt udadreagerende ældre  er for dårlige til at være i det næsten nye byggeri.” 

 

Venlig hilsen, på forhånd tak 

Lone Hindø, udvalgsformand, Sundhed og Omsorg 

Jesper Kjeldsen, politisk ordfører 



 


